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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 219 stillet af Folketingets 
Miljø- og Planlægningsudvalg  
 
 
Spørgsmål 219 
”Vil ministeren redegøre for, hvor stort ressourceforbruget i DEVANO er 
sammenlignet med amternes ressourceanvendelse på de regionale tilsyn?” 
 
Svar  
DEVANO er som nævnt i svaret på spørgsmål 194 et nyt og samlet, lands-
dækkende decentralt overvågningsprogram, der sigter mod en ensrettet 
overvågningsindsats i forhold til amternes hidtidige uensartede regionale 
overvågning.  
 
Det har ikke i forbindelse med kommunalreformen været muligt entydigt at 
opgøre den regionale overvågning i amterne, da amterne ikke har udgifts-
ført alle miljøopgaverne på specifikke miljøkonti. Man har dermed heller ikke 
i regnskaberne opdelt udgifterne på overvågning eller delelementer i over-
vågningen. 
 
På denne baggrund er det ikke muligt at sammenligne omfanget af aktivite-
terne uden for NOVANA. 
 
Der er til DEVANO afsat ca. 23 mio. kr. i 2007.  Uden for NOVANA er der 
desuden afsat 32 mio. kr. til undersøgelser og anden videnindsamling i 
2007.  
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